
برگ�زاری هرچ�ه 
شيوا نوروزي
   گزارش

سریع تر انتخابات 
کمیته ملی المپیک 
و انتخاب رئیس جدید محور اصلی نشست خبری 
رضا صالحی امیری بود. رئیس کمیته ملی المپیک 
دیروز در حضور اصحاب رسانه شرایط این روزهای 
ورزش را تشریح کرد و از همه خواست برای روی 
کار آم�دن مدیری�ت جدی�د ت�اش کنن�د. 
بازی های آس��یایی هانگژو طبق برنامه قرار بود 
شهریورماه برگزار ش��ود و این مسئله باعث شد 
اعضای مجم��ع کمیته ملی المپیک اس��فندماه 
رأی به برگ��زاری انتخابات پ��س از این بازی ها 
بدهند. با این  حال تعویق یک س��اله، برنامه این 
بازی ه��ا را دگرگون ک��رده اس��ت. دیگر اتلاف 
وقت و فرصت سوزی جایز نیس��ت و باید هرچه 
زودتر زمان انتخابات مش��خص شود. در مجمع 
فوق العاده ای که قرار است سوم خردادماه برگزار 
شود، اعضا یکی از دو تاریخ 15 تیر یا 30 مردادماه 
را انتخاب خواهند کرد تا جانشین صالحی امیری 
انتخاب شود. تأکید رئیس فعلی کمیته بر عدم 
کاندیداتوری در انتخابات پیش رو مهم ترین نکته 

مطرح شده در کنفرانس خبری بود.
   دوری از حاشیه

صالحی امی��ری پ��س از حض��ور در جلس��ه، 
صحبت هایش را با تأکید بر پاسخگویی به افکار 
عمومی و پرهیز از حاش��یه آغاز کرد: »به عنوان 
رئی��س کمیته مل��ی المپیک، خود را همیش��ه 
پاسخگو می دانم. حرف های امروز همان مباحث 
چهار سال پیش است. تلاشمان فاصله گرفتن از 
روزمرگی بود. وقتی آمدم قول دادم در ورزش ایران 

از حاشیه بپرهیزیم و در متن حرکت کنیم.«
   حفظ وحدت و روابط بین الملل

رئی��س کمیته ملی المپیک هم��کاری با وزارت 
ورزش و حف��ظ اتح��اد را یک��ی از اولویت های 
کاری خود خواند: »وحدت و انس��جام را محور 
ورزش قهرمانی قرار دادیم و از هرگونه ش��کاف 
و شقاق دوری کردیم. اجازه ندادیم این وحدت 
دستخوش اتفاقات شود. روز اول خیلی ها گفتند 
این مسئله شدنی نیست و دو دستگاه به صورت 
طبیعی دچار مشکل خواهند شد، ولی می بینید 
ما بدون مناقش��ه و با وحدت حداکثری مسیر را 
ادامه دادیم.« او همچنین برقراری ارتباط مؤثر 
و مثبت ب��ا نهادهای بین الملل��ی ورزش را یکی 
دیگر از اه��داف دوران مدیریت��ش عنوان کرد: 
»قول فعال سازی مسیر دیپلماسی را داده بودیم. 
طی چهار س��ال بیش از 150 ملاقات با رؤسای 
فدراس��یون  های جهانی، شورای المپیک آسیا و 
IOC داشتیم. آخرین دیدار هم در تاشکند بود. 
حاصل این دیپلماسی، کاهش تهدید نسبت به 
ورزش قهرمانی ایران بود و در حال حاضر کمیته 
بهترین روابط را با کمیته بین المللی و ش��ورای 

المپیک آسیا دارد.«

   افزایش بودجه فدراسیون ها
پرداخت به موقع بودجه به فدراسیون ها و استفاده 
بهین��ه از بودجه کمیت��ه نکته دیگ��ری بود که 
صالحی امیری به آن اشاره داشت: »قول افزایش 
مناب��ع بودج��ه را داده بودیم. س��ال ۹۶ بودجه 
۴۴میلیارد تومان بود، امروز بودجه مصوب بیش 
از 3۲0 میلیارد است. در سال های گذشته بودجه 
رویدادها و فدراسیون ها را افزایش چشمگیری 
دادیم تا جایی که افزایش نرخ ارز را پش��ت سر 
گذاش��تیم و کمتری��ن فش��ار روی کاروان های 
اعزامی داش��تیم. طبق برنامه ریزی 3۲ میلیارد 
به حساب 50فدراس��یون واریز کردیم و تا پایان 
خرداد 50درصد بودجه مصوب فدراسیون ها را 
پرداخت خواهیم کردیم. بودجه فدراس��یون ها 
افزایش 50 درصدی داشته است. به یک میلیون 
یورو برای اعزام کاروان به بازی های کش��ورهای 
اس��لامی نیاز داریم و قبل از مجم��ع انتخاباتی، 
دغدغه کاروان قونی��ه را برطرف خواهیم کرد.« 
نوس��ازی و بازس��ازی اماکن و زیرس��اخت های 
کمیته ملی المپیک، توسعه فعالیت های فرهنگی، 
اس��تفاده از ظرفیت نخبگان، تشکیل اتاق های 
فکر، توجه به رسانه ها، افتتاح موزه ورزش، ثبت 
تاریخ شفاهی ورزش ایران و تکریم پیشکسوتان 
بخش دیگ��ری از عملکرد چهار س��اله مدیریت 

فعلی کمیته ملی المپیک را تشکیل می دهد. 
   حفظ حرمت مجمع

صالحی امیری با تشریح جلسه فوق العاده شورای 
المپیک آسیایی در تاشکند تعیین زمان انتخابات 
را منوط به تصمیم اعض��ای مجمع در خردادماه 
عنوان ک��رد: »دو دیدگاه برای تش��کیل مجمع 

انتخاباتی مطرح شد، برگزاری انتخابات در تاریخ 
15 تیر ی��ا 30 مرداد. تصمی��م نهایی در مجمع 
فوق العاده سوم خرداد گرفته خواهد شد. همواره 
بر این موضوع تأکید داشتم که حرمت مجمع باید 
رعایت شود، به همین  خاطر در تصمیمات کلان 

مجمع حتماً باید دخالت مستقیم داشته باشد.«
   داستان بازنشستگی

صالحی امیری تاریخ بازنشستگی  اش را اعلام کرد، 
اما طبق قانون هنوز می تواند به فعالیتش ادامه 
دهد: »تاریخ بازنشس��تگی ام بر اساس 35سال 
خدمت 15تی��ر خواهد ب��ود. طبق اساس��نامه  
مورد تأیید شورای نگهبان، ریاست کمیته ملی 
المپیک شغل محس��وب نمی شود. ضمن  اینکه 
۶1 سال س��ن دارم و با توجه به سابقه ایثارگری 
و مسائل دیگر تا رسیدن به سن ۶5 سال امکان 
ادامه فعالی��ت دارم. البته این تصمی��م را ندارم ، 
برنامه ریزی ام چهار س��اله بود و طی 1۲ مرحله 
آنها را محقق ک��ردم. پرچم را به ش��خص دیگر 
می ده��م و امی��دوارم این مس��ئولیت به فردی 

باکفایت برسد.«
   تصمیمم را گرفته ام

رئیس کمیته ملی المپیک از همه خواس��ت برای 
مجمع تعیین تکلیف نکنند: »برای مجمع تعیین 
تکلیف نکنید. برخی ها اخلاق را زیر پا گذاشتند و 
این بداخلاقی ها به ورزش ضربه می زند. یک سال 
قبل و پیش از آمدن دولت جدید اعلام کردم دوره 
بعد کاندید نمی ش��وم. برای یک دوره چهار ساله 
تعهد دادم. تا امروز کسی به من نگفته ثبت نام نکنم. 
اینکه حق امضا از اول اردیبهشت از من گرفته شده 
ساخته و پرداخته ذهن برخی هاست. برای من اصل 

ورزش قهرمانی است. نباید هیچ بحث حاشیه ای در 
حرکت ورزش اخلال ایج��اد کند. در متن حرکت 
می کنم و به حاشیه نمی روم. آنها که جز ناکارآمدی 
هیچ دستاوردی نداشته اند نباید خود را قیم ورزش 

قهرمانی بدانند و تعیین تکلیف کنند.«
   انتقال مدیریت به جوانان

صالحی امیری در پاسخ به سؤالی مبنی بر تغییر 
عقی��ده و ثبت ن��ام در انتخابات پی��ش رو اظهار 
داشت: »طی چهار سال گذشته از روی صداقت 
صحبت کردم و ای��ن بهترین مس��یر برای یک 
مدیر اس��ت. دغدغه رأی آوردن ندارم. اساس��اً 
هدف گذاری من چهار س��اله بود و سیاست ها و 
پروژه ها را محقق کردم. معتقدم باید فضا را برای 
جوان ترها و خلاق ترها ب��از کنیم و اصل گردش 
مدیریت را در ساختار کش��ور بپذیریم. این باور 
را دارم و تجربیاتم را به فرد جدید منتقل خواهم 
کرد. عمر مدیریت در ایران کوتاه اس��ت، کمیته 
هم مشمول این واقعیت می شود. با این حال هیچ 
یک از مقامات دولتی نسبت به پست های مختلف 

کمیته موضعی به من منعکس نکرده اند.«
   درخواست حمایت

صالحی امی��ری در پایان صحبت های��ش از همه 
درخواست حمایت و همکاری کرد: »حمایت کنید 
تا انتخابات کمیته هرچه سریع تر برگزار شود و تیم 
جدید کار را شروع کند. در سال ۲0۲3 برنامه های 
سنگینی برای کسب س��همیه المپیک پاریس و 
بازی های هانگژو داریم. ورزش قهرمانی شایستگی 
ارتقای جایگاه در آسیا و جهان را دارد. به عنوان یک 
فرد، رأی خود را مخفی در صندوق خواهم انداخت 

و به نفع یا علیه کسی فعالیت نخواهم کرد.«
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فريدون حسن

دنيا حيدری

اوضاع فوتبال اصاً خوب نیست

صدایپایعزیزیخادممیآید!
در خبرها آمده بود که از ش��هاب الدین عزیزی خ��ادم برای حضور در 
مجمع عمومی فدراسیون فوتبال که قرار است دهم خردادماه برگزار 

شود دعوت به عمل آمده است.
همین خبر را بگذارید کنار اوضاع بلبشوی فدراسیون فوتبال با هیئت 
رئیسه پرایراد و اشکالش تا متوجه  وخامت وضعیت فوتبال کشور شوید. 
از یک سو حکم به برکناری عزیزی خادم می دهند و از سوی دیگر اینقدر 
به او فضا می دهند که بتواند جو انتخابات ریاست فدراسیون را به سود 
خود تغییر دهد و بدتر اینکه فرصت حضور در جلسه بررسی عزلش را 

هم به او داده اند.
 با توجه به شناختی که در طول کمتر از یک سال ریاست عزیزی خادم 
بر فوتبال از او پیدا کرده ایم بعید نیست که بتواند جو حاکم بر جلسه را 
چنان به سود خود تغییر دهد که بازگشتی پیروزمندانه به فدراسیون 
داشته باشد که در صورت بروز این اتفاق باید منتظر یک تسویه حساب 
جانانه با اهالی ساختمان خیابان سئول باشیم و صدالبته حاشیه های 

پررنگ و وحشتناک برای فوتبال کشور.
در این خصوص می توان به حرف های بهزاد داداش زاده، س��رمربی تیم 
ملی فوتبال ساحلی اشاره کرد که می گوید: »در حال حاضر فدراسیون 
فوتبال بی صاحب و بلاتکلیف است. بعد از عزل عزیزی خادم توسط هیئت 
رئیسه به جای اینکه آرامش به فوتبال برگردد، هر روز شاهد اتفاقات بدی 
در هیئت رئیسه هستیم که شایسته فوتبال کشورمان نیست. افرادی وارد 
فوتبال شده اند که هیچ سابقه درخشان و خوبی در این رشته نداشتند. 

این افراد با تصمیمات غلط خود به همه جا رسیدند.«
در چنین ش��رایطی و با دیدن چنین اظهارنظرهایی باید نگران آینده 
فدراس��یون فوتبال بود. اوضاع روبراه که نش��ده هیچ، بدت��ر از زمان 
عزیزی خادم هم پیش می رود. با این تفاوت که آن زمان  می شد تقصیرها  
را به گردن یک نفر انداخت و در نهایت هم عزلش کرد، اما حالا وضعیت 

اینقدر پیچیده شده که حتی نمی توان به دنبال مقصر گشت.
اتخاذ تصمیم های نادرست از سوی هیئت رئیس��ه و بروز اختلاف های 
فراوان میان خود اعضا باعث شده هیئت رئیسه حتی قدرت تصمیم گیری 
در امور بدیهی را هم نداشته باشد. در این میان نباید از تلاش های پنهانی 
عزیزی خادم در به دست آوردن رأی موافق اعضای مجمع هم غافل بود. 
موردی که باعث شده در سایه ضعف مفرط هیئت رئیسه فدراسیون نگرانی 

بابت بازگشت احتمالی رئیس عزل  شده بیشتر از قبل باشد.
 فوتبال ایران روزهای حساسی را پشت سر می گذارد. روزهایی که باید 
صرف آماده سازی تیم ملی برای حضوری قدرتمندانه در جام جهانی 
شود، اما بیشتر صرف چالش های مدیریتی و اختلافات داخلی آقایان 
می شود. اختلافاتی که فایده ای برای فوتبال ندارد و می تواند در نهایت 
به این بینجامد که فوتبال کشور در بازگشتی به قبل دوباره همان روند 

شکست خورده قبلی را در پیش بگیرد.
فدراس��یون فوتبال این روزها درس��ت مانند زمان عزیزی خادم کاسه 
گدایی به دس��ت گرفته و از دولت توقع حمایت میلی��اردی، آن هم با 
ارز نیمایی را دارد. درست همان راهی که عزیزی خادم بعد از ادعاهای 
درآمدزایی یورویی و دلاری در پیش گرفت و س��رانجامش هم آن شد 
که همه دیدند. هیئت رئیسه ای که خودش چیده بود برکنارش کردند، 
اما فقط خودش را کنار گذاشتند و راه و رسمش را حتی پرقدرت تر از 

او ادامه دادند.
 حالا این فوتبال در آس��تانه یک انتخاب مهم قرار دارد. چالش اصلی 
انتخاب نیس��ت، بلکه این اس��ت که آدم های حاضر در فوتبال توانایی 
انتخاب درست را دارند یا نه. ترس این اس��ت که آدم هایی که به قول 
داداش زاده از قب��ل فوتبال ب��دون اینکه فوتبالی باش��ند به همه چیز 
رس��یده اند، کاری کنند که باز هم فوتبال کشور به عقب پرتاب شود و 
این یعنی یک فاجعه ملی برای فوتبال ایران که ش��اید تا سال ها نتوان 
تبعات آن را رفع و رجوع کرد. اوضاع فوتبال خراب است، این واقعیتی 
است که باید امروز آن را  باور داشت. امروز که باز هم صدای پای عزیزی 
خادم به گوش می رس��د و حتی باید نگران بود که آدمی نزدیک به او، 

سکان هدایت فوتبال کشور را در دست بگیرد.
اوضاع فوتبال خوب نیست، این را باور کنید، هرچند خود فوتبالی ها هم 

چندان از این اوضاع نابسامان و آشفته ناراحت نیستند!

گزارش خبرنگار»جوان« از نشست صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک با اصحاب رسانه

رازونیازدختررکابزنباخدادرگوشهپیستحمایتکنیدتاانتخاباتهرچهسریعتربرگزارشود
رقابت های لیگ دوچرخه سواری بانوان با صحنه ای معنوی همراه بود که از 
چشمان تیزبین رسانه ها دور نماند. در حاشیه رقابت های دوچرخه سواری 
لیگ و در شرایطی که همه نگاه ها به رکاب زدن بانوان دوچرخه سوار بود و 
اینکه چه ورزشکاری می تواند با پیشی گرفتن از رقبا نخستین نفری باشد 
که از خط پایان عبور می کند، برخی نیز نگاه شان را به این سو و آن سوی 
پیست می چرخانند برای شکار صحنه هایی جالب توجه. چه قبل از شروع 
رقابت ها و چه بعد از آن که می توان صحنه های جالب توجهی را ش��کار 
کرد، صحنه هایی چون لحظه راز و نیاز ریحانه خاتونی با معبود، آن هم در 
شرایطی که مهیای پشت سر گذاشتن رقابت های لیگ است. اما هیجان 
مسابقه مانع از آن نمی شود که دختر رکابزن ایران فریضه دینی خود را بجا 
نیاورد و با همان لباس ورزشی در گوشه ای از پیست برای بجا آوردن نماز 
با خدای خود خلوت می کند. خلوتی که از لنز دوربین ها پنهان نمی ماند و 

شکار آن، لحظات قابل توجه و دیدنی را به ثبت می رساند.

استارتدوبندهپوشاننوجوان
با2طلاویکبرنز

رقابت های بین المللی کش��تی فرنگی نوجوانان جام پیروزی ترکیه با 
کس��ب دو طلا و یک برنز در پنج وزن نخس��ت برای نمایندگان ایران 
استارت خورد. در این رقابت ها که از روز سه شنبه آغاز شد، پیام احمدی 
و حمیدرضا کشتکار به ترتیب در اوزان ۴5 و ۹۲ کیلوگرم به مدال طلا و 

مهدی بری در وزن ۴5 کیلوگرم به مدال برنز دست یافتند.

قهرماننشویمخارجیها
یکیوروهمنمیگیرند!

تیم والیبال پیکان در حالی برای حضور پرقدرت در جام باشگاه های آسیا 
اقدام به جذب بازیکنان خارجی کرده که حضور سعید معروف و همچنین 
نمیر عبدالعزیز هلندی و اروین انگاپت فرانسوی دو سوپراستار والیبال 
جهان در این تیم بحث فعالیت دلال ها را مطرح کرده است. این در حالی 
اس��ت که عطابخش مدیرعامل باش��گاه پیکان مدعی است دو بازیکن 
هلندی و فرانسوی قراردادی ندارند و پرداختی آنها در قالب پاداش است، 

یعنی اگر قهرمان آسیا نشوند، انگاپت حتی یک یورو هم نمی گیرد!

قهرمانیورکوردزنییوسفیدریونان

پایانلیگدراگونبوتبانوان
باقهرمانیآوشخلیجفارس

     خبر دریاچه آزادی عصر سه شنبه میزبان هفته دوم و پایانی رقابت های 
لیگ برتر دراگون بوت بانوان بود. مسابقات مرحله سوم و چهارم در 
مواد 500متر، ۲00 متر و هزار )۴ در ۲50( متر انجام شد و آوش خلیج فارس، مشعل دریا بوشهر، 

ساوه مرکزی، انبوه سازان ابرس��فید انزلی، البرز نوین، هردیا کورد، سکان بوشهر و میداف بوشهر 
تیم های حاضر در این دوره از رقابت ها بودند. پس از برگزاری مس��ابقات مرحله سوم و چهارم با 
احتساب نتایج مراحل چهارگانه تیم های برتر مشخص شدند. بر همین اساس، آوش خلیج فارس 
موفق شد با کسب 78امتیاز بر سکوی نخست بایستد و عنوان قهرمانی را از آن خود کند. تیم البرز 
نوین نیز با 5۹ امتیاز عنوان نایب قهرمانی رقابت های لیگ را به دست آورد و بر سکوی دوم ایستاد. 

سکان بوشهر نیز با کسب ۴8 امتیاز جایگاه سوم را به خود اختصاص داد.

بحث تعیین تکلی��ف وضعیت 
حامد قهرمانی

      بازتاب
ریاست فدراسیون های ورزشی 
موضوعی است که باید مورد توجه 
وزارت ورزش قرار گیرد. با این حال نگاه سلیقه ای وزارت ورزش در 
این خصوص باعث شده برخی از فدراسیون ها به رغم گذشت زمان 
زیاد از پایان دوران ریاس��ت قبلی هنوز با سرپرست اداره شوند و 
همین مسئله مش��کلات زیادی را برای آنها به وجود آورده است. 
فدراسیون ژیمناستیک یکی از این فدراسیون هاست. این فدراسیون 
با توجه به مش��کلات زیادی که زهرا اینچه درگاهی، رئیس قبلی 
فدراسیون با وزارت ورزش دولت قبل داشت، مدت ها با چالش های 
عجیب و غریبی روبه رو بود. چالش هایی که به نظر می رسید با روی 
کار آمدن دولت جدید و تغییر در وزارت ورزش به پایان برس��د یا 
اینکه به حداقل ممکن کاهش پیدا کند، اما این اتفاق رخ نداد و حتی 

بیان شد که ایراد کار از مدیریت اینچه درگاهی است!
همین مسئله کار را به جایی رس��اند که سرانجام اینچه درگاهی از 

سمت خود استعفا داد و معاون اول او، احمدی به عنوان سرپرست 
سکان ریاست فدراس��یون را در دس��ت گرفت. با این حال اوضاع 
درست که نشد هیچ، پیچیده تر هم  شد. از طرفی اعلام شد احمدی 
بازنشسته است و نمی تواند به کار ادامه دهد و از سوی دیگر فدراسیون 
انتخابات کمیسیون های استانی را هم به تعویق انداخت، انتخاباتی 
که نتیجه آن تأثیر مستقیمی بر انتخابات ریاست فدراسیون خواهد 
داشت. با کنار هم گذاش��تن تکه های این پازل می توان به راحتی 
نتیجه گیری کرد که وزارت ورزش در حال مهره چینی خاص خود 
برای انتخابات فدراسیون ژیمناستیک است. حمایت از سرپرست 
ماندن احمدی به عنوان یک بازنشسته و تلاش برای حضور افرادی 
با سلایق نزدیک به وزارت در هیئت های استانی همه حکایت از آن 
دارد که انتخاباتی پرحاشیه ای در انتظار ژیمناستیک خواهد بود. با 
این حال امید می رود با یک انتخاب درس��ت حداقل زحمات تمام 
کسانی که طی سال های گذشته با وجود تمام فشارها و سختی ها 

برای ژیمناستیک کار کردند به باد نرود.

 آینده مبهم ژیمناستیک 
با تصمیم گیری وزارت ورزش

پشتکوارویوارونه!

وزنه بردار جوان       چهره
ایران با ایستادن 
بر سکوی نخست رقابت های جهانی در یونان 
کولاک ک��رد. علیرضا یوس��فی، نماینده وزن 
10۹+کیلوگرم ایران که عصر سه شنبه کار خود 

را با مهار وزنه های1۶۶، 171 و 177 کیلوگرم 
در یک ضرب و ایستادن بر سکوی نخست آغاز 
کرده بود، بعد از کسب طلای تک ضرب، موفق 
به کسب خوشرنگ ترین مدال دوضرب و طلای 
مجموع نیز شد. یوسفی در دوضرب در همان 
حرکت نخست با مهار وزنه ۲15 کیلوگرم طلای 
رقابت های جوانان جه��ان را از آن خود کرد تا 
نشان دهد شایسته ایستادن بر سکوی نخست 
قهرمانی اس��ت. هرچند تعلل وزنه بردار جوان 
ایران در حرکت دوم باعث از دست رفتن زمان 
ش��د، ام��ا ای��ن ب��ه معن��ای از دس��ت رفتن 
خوشرنگ ترین مدال دوضرب رقابت های جهانی 
نبود و یوسفی در حرکت سوم با مهار وزنه 
۲3۹ کیلوگرم، نه فقط موفق به کسب 
سه طلا شد که رکورد دنیا را که در 
اختیار خودش بود هم جابه جا 
کرد. ای��ن وزنه بردار با کولاکی 
که در یونان بپا کرد نشان داد 
آینده درخشانی پیش رو دارد 
و می ت��وان روی او به عنوان 
از جایگزین ه��ای  یک��ی 
قهرمانان نامی بزرگس��الان 

حساب کرد.

هالندصیدجدیدسیتی
انتقال ستاره ۲1 ساله به من سیتی به ثمر 
نشست. ارلینگ هالند شاید برای رفتن به 
تیم دیگری تلاش می کرد، ولی در نهایت 
استعدادش را به ورزش��گاه اتحاد می برد 
و ش��انس خود را در تیمی جدید محک 
می زند. هالند و کیلیان امباپه ستاره های 
جوان این روزهای فوتبال جهان هستند. او 
به یکی از بهترین تیم های جهان پیوسته، 
تیمی  که در آستانه کسب چهارمین جام 
قهرمانی لیگ برتر طی پنج سال است. سیتیزن ها از زمانی که با مالکان 
اماراتی خود پا به عرصه رقابت  با تیم های بزرگ گذاشتند، پروژه خرید 
بازیکنان س��تاره را آغاز کردند، به ویژه از زمانی که پ��پ گواردیولا به 
جزیره آمد این روند شدت گرفت. گواردیولا بعد از سال ها موفقیت در 
بارسا، به بایرن رفت و پس از آن بود که سران سیتی برایش فرش قرمز 
پهن کردند تا با استخدام او، بارسلونا را الگوی موفقیت خود قرار دهند. 
خرید هالند هم جزئی از برنامه های بلندمدت آنها محسوب  می شد. پدر 
این ستاره نروژی طی سال های ۲000 تا ۲003 برای منچسترسیتی 
بازی کرده و این مس��ئله در خرید ارلینگ تأثیرگذار بود. هالند کارش 
را از یک تیم محلی ش��روع کرد. او در 1۶ سالگی به تیم »مولده« نروژ 
پیوست و 18 سالگی به سالزبورگ اتریش نقل مکان کرد. از این تیم بود 
که مسیرش به سمت دورتموند تغییر کرد. بعد از درخشش با پیراهن 
زردپوشان پای سیتی وسط آمد. این تیم چند سالی است که از داشتن 
یک مهاجم نوک ششدانگ محروم اس��ت. بعد از مصدومیت سرخیو 
آگوئرو، تیم پپ به گلزنی هایش ادامه داد، ولی باز هم کمبود یک مهاجم 
متخصص احساس می شد. آنها تابستان گذشته برای به خدمت گرفتن 
هری کین خیز برداشتند، ولی تلاش شان نتیجه بخش نبود. این بار  اما 
ستاره ای را صید کردند که هفت سال هم از کین جوان تر است. هالند، 
مشاوران خوبی دارد، چراکه می دانند گواردیولا به او در سیتی میدان 
خواهد داد. واقعیت این است که تیم های زیادی خواهان او بودند، اما 

این سیتی بود که هالند را صید کرد. 
مترجم: شیوا نوروزی

گابریل مارکوتی

ESPN 

آسیبشناسیباآسیبهایاصلیفوتبال!
 دورهمی سه شنبه برخی مدیران س��ابق فوتبال برای بررسی چگونگی 
واگذاری سرخابی ها یادآور دیالوگ معروف »شما جیب ما رو نزن« بود! خبر 

نه فیک بود و نه شایعه، عکس منتشر شده هم گویای تمام واقعیت بود. 
مهدی رسول پناه، علی فتح الله زاده، علی اکبر طاهری، محمدحسین قریب، 
محمد رویانیان، داریوش مصطفوی، محمدمهدی نبی و چند نفر دیگر روز 
سه شنبه در آکادمی ملی المپیک جمع شدند تا شیوه واگذاری پرسپولیس 
و استقلال را آسیب شناس��ی کنند. یک نگاه به اس��امی بیانگر واقعیت 
ماجراست؛ این جمع خودشان آسیب اصلی فوتبال باشگاهی هستند، ولی 
می آیند تا آسیب شناسی کنند حالا چگونه، مشخص است. اوضاع امروز 
فوتبال به خصوص اوضاع نابسامان دو باشگاه سرخابی حاصل سوءمدیریت 
همین آدم هاس��ت، اما حالا همین ها می خواهن��د گند کاری های زمان 
مدیریت شان  را آسیب شناسی کنند! در این بین یکی هم پیدا نمی شود که 
بگوید آنها که خود آسیب ورزش هستند، چگونه می خواهند آسیب شناش 
باشند! فوتبال امروز به یکی نیاز دارد که ریش��ه امثال اینها را که کم هم 

نیستند، بخشکاند، نه اینکه دور هم جمع شان کند برای آسیب شناسی.
مدیرانی که تک تک آنها س��همی بس��زا در س��نگین کردن ب��اری که 
سرخابی های پایتخت امروز به دوش می کش��ند، دارند. سهمی پررنگ 
در خدشه دار شدن آبروی فوتبال ایران و انباشت بدهی های هنگفتی که 
حساب آن دیگر از دست همه در رفته است. مدیرانی که بی شک تک تک 
آنها باید پای میز محاکمه کشیده شوند برای پاسخگویی به فجایعی که 
در زمان مدیریت خود به بار آورده اند، اما در کمال تعجب و ناباوری، تحت 
عنوان کارشناسان مدیریت، دور هم جمع می شوند  برای یافتن راه حل 

مشکلاتی که خود نقش مستقیمی در به بار آوردن شان داشته اند.
مثل یک شوخی بی مزه می ماند یا طنزی که جای خنداندن، چشمانمان 
را پر از اشک حس��رت می کند.  نتیجه ای که می تواند نشان از عدم تبحر 
کارگردان، حداقل در این زمینه به خصوص داشته باشد. درست همانند 
تبحر نداشتن تک تک افراد حاضر در دورهمی سه شنبه در آکادمی ملی 
المپیک در زمینه مدیریت. امروز اما همان مدیران ناکارآمدی که نقشی 
پررنگ در رقم زدن یک فاجعه عظیم مدیریتی در پرسپولیس و استقلال 
داشته اند، قرار اس��ت نقش ناجی را بازی کنند و راه حل ارائه دهند برای 
نجات! اما چطور ممکن است غریق نجاتی که شنا نمی داند بتواند فرد در 

حال غرق شدن را از مرگ نجات دهد؟!
نوک پیکان انتقادات را نمی توان به س��مت میهمانان حاضر در جلس��ه 
برگزار شده در آکادمی ملی المپیک گرفت، مقصر این نمایش مضحک 
نه میهمانان که مغز متفکر برگزاری این جلسه با این افراد است.  همان 
تفکر اشتباهی که روزی تک تک این آقایان را بر مسند مدیریت قرار داد و 
منحرف شدن فوتبال از مسیر درست را تضمین کرد. تفکری که هرگز از 
اشتباهات خود درس نگرفت و مدام به تکرار آن اصرار ورزید تا امروز شاهد 
اتفاقات ناخوشایند بسیاری در فوتبال ایران باشیم. اتفاقاتی که هزینه های 
هنگفت مالی و روانی را به دنبال داشته، اما گویا هنوز هم تجربه نشده  که 
آقایان همچنان برای همفکری دست روی مهره های سوخته و امتحان 
پس داده ای می گذارند که هر کدام پرونده قطوری از اشتباهات نابخشودنی 
در تیم های باشگاهی تحت مدیریت خود را داشته اند. اشتباهات فاجعه باری 
که نه فقط هزینه های سنگین مالی به دنبال داشته که آبرو و وجهه فوتبال 

ایران را نیز در سطح بین المللی خدشه دار کرده است. 
حضور این نفرات در جلس��ه ای تحت عنوان آسیب شناسی شیوه فعلی 
واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال برای ارائه راهکار مناسب در 
این خصوص این پرسش را مطرح می کند که آیا در فوتبال ایران تا این اندازه 
قحط الرجال است که از مسببان شرایط بغرنج امروز پرسپولیس و استقلال 
به عنوان کارشناس جهت ارائه راهکار به منظور حل مشکلات دعوت به 
عمل می آید. تصمیمی که بی شک دهن کجی واضحی است به افکار عمومی 
و مطالبه مردم در خصوص محاکمه متخلفانی که حالا در ردای کارشناس 
با احترام برای نظرخواهی از آنها دعوت به همکاری و همفکری می شود، 
روندی که نشان می دهد اوضاع تا چه اندازه خراب است. متخلفان فوتبال که 
انتقادهای بسیاری به مدیریت آنها وجود دارد، می شوند کارشناسانی برای 
ارائه راهکار جهت پیشبرد اصولی فوتبال، این اگر یک فساد سیستماتیک 

نیست، نام آن را چه چیز دیگری می توان گذاشت؟!


